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Protokół Nr XLIX/2023 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 16 stycznia 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 16 stycznia 2023 o godz. 14:30, a zakończono o 
godz. 16:03 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 
Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Marek Kotula 
6. Piotr Kuczera 
7. Marek Liśnikowski 
8. Celina Mizia 
9. Tomasz Mrowiec 
10.  Ilona Mura 
11.  Krzysztof Rduch 
12.  Elżbieta Skorupa 
13.  Ewa Wawrzyczny 

Nieobecne były Radne: Wioleta Szotek i Beata Wieszołek. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na 
podstawie listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna. 
Następnie powitał Radnych, Wójta Mirosława Szymanka,  Z-cę Wójta Błażeja 
Tatarczyka, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz oraz kierowników i pracowników 
Urzędu Gminy. 
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: 
https://www.youtube.com/watch?v=CA10NgIjhtc 

Pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad 
Przewodniczący poinformował, że do zaproponowanego porządku obrad 
wpłynęły 2 dodatkowe projekty uchwał, omówione i zaopiniowane na 
posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury w dniu 12 stycznia 2023 r.: 
 projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 

grudnia 2020 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Mszana - stanowi załącznik nr 3 do protokołu, 
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 projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/165/2020 z dnia 21 
września 2020 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych 
oraz nieczystości ciekłych - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Projekty omówiła Pani Dorota Rajszys, Kierownik Referatu Gospodarki 
Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych: w dniu 9 sierpnia 2022 roku weszła w 
życie nowelizacja ustawy Prawo wodne, która na Gminę oraz na właścicieli 
nieruchomości wyposażonych w przydomową oczyszczalnie ścieków nałożyła 
nowe obowiązki. Dla Gminy nowe przepisy wiążą się z nowym sprawozdaniem, 
jakie musi złożyć do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska oraz do 
Wód Polskich, ale wprowadzają również konieczność dostosowania uchwał do  
obowiązujących przepisów. Uchwały Rady Gminy muszą zostać zmienione pod 
kątem nowych definicji zawartych w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku. 
I tak w uchwale w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  i porządku na 
terenie Gminy Mszana wprowadzono zmianę związaną z nową definicją 
odpadów remontowo-budowlanych, gdzie zostało doprecyzowane, iż są to 
odpady pochodzące z gospodarstw domowych oraz zmieniono definicję 
nieczystości ciekłych, gdzie zgodnie z nową definicją nieczystości ciekłe to nie 
tylko nieczystości pochodzące ze zbiorników bezodpływowych tzw. „szamb”, 
ale również osady ściekowe pochodzące z osadników instalacji przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Ponadto w Regulaminie dodano zapis, zgodnie z którym 
zobowiązano właścicieli nieruchomości wyposażonych w przydomową 
oczyszczalnię ścieków do pozbywania się nieczystości ciekłych z osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków zgodnie ze specyfikacją 
techniczną przydomowej oczyszczalni ścieków, co najmniej raz na dwa lata.  
Natomiast w uchwale w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych 
na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych §2 
związany ze stawką za odbiór nieczystości ciekłych został dostosowany do 
obowiązującej definicji, zgodnie z którą za nieczystości ciekłe uważa się 
zarówno nieczystości pochodzące ze zbiorników bezodpływowych jak i osady z 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków.  
Obie przedmiotowe uchwały powinny zostać dostosowane do obowiązujących 
przepisów do 6 miesięcy od wejścia w życie nowelizacji ustawy tj. do 9 lutego 
2023 roku. 

Nie było pytań do projektów. 
Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o 
te projekty uchwał. 
Głosowano w sprawie: rozszerzenia porządku obrad o projekty uchwał:  
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d/ zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mszana, 
e/ zmiany Uchwały Nr XXIV/165/2020 z dnia 21 września 2020 roku w 
sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych na terenie 
nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych. 
Wyniki głosowania: 
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Piotr Kuczera (ustnie do protokołu) 
NIEOBECNI (2): Wioleta Szotek, Beata Wieszołek 
 
Nie było innych wniosków o zmianę porządku obrad. Przewodniczący odczytał 
porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr XLVIII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 22 

grudnia 2022 r.  
5. Informacje przedstawicieli Gminy w związkach międzygminnych za II 

półrocze 2022 r. 
6. Sprawozdania z prac komisji. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 a/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 
 b/ zmiany uchwały nr II/26/2018 Rady Gminy Mszana z dnia 5 

grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 
dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

 c/ uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 
2023, 

 d/ zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku 
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Mszana, 

 e/ zmiany Uchwały Nr XXIV/165/2020 z dnia 21 września 2020 
roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania 
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się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych 
oraz nieczystości ciekłych. 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10.   Zakończenie obrad. 

Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z sesji 
Do protokołu z sesji nr XLVIII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 22 grudnia 2022 
r. nie było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu z sesji nr XLVIII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 22 
grudnia 2022 r. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, 
Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Celina Mizia (ustnie do 
protokołu) 
NIEOBECNI (2): Wioleta Szotek, Beata Wieszołek 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 5. Informacje przedstawicieli Gminy w związkach 
międzygminnych 
Informację z działalności w Międzygminnym Związku Komunikacyjnym za II 
półrocze 2022 roku złożyli: 

 Delegat Radny Roman Bura – informacja stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. W II półroczu 2022 roku odbyło się 5 posiedzeń 
Zgromadzenia MZK, na których zostało podjętych 21 uchwał. Jako 
delegat Gminy Mszana Radny R. Bura pełni również funkcję członka 
Komisji Rewizyjnej MZK. W omawianym okresie odbyły się 2 
posiedzenia Komisji. 

 Wójt Mirosław Szymanek – informacja stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. W II półroczu 2022 r. odbyło się 12 posiedzeń Zarządu MZK, 
którego Wójt jest członkiem. Zostało na nich podjętych 58 uchwał. 
Ponadto Wójt brał udział jako delegat w posiedzeniach Zgromadzenia. 

Do sprawozdań nie było pytań. 
 
Informację z działalności w Międzygminnym Związku Wodociągów  
i Kanalizacji z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim za II półrocze 2022 roku złożyli: 
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 Delegat Radny Roman Goik – informacja stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. W II półroczu 2022 r. zwołano 3 posiedzenia Zgromadzenia 
MZWiK. Jako delegat Gminy Mszana Radny R. Goik pełni również 
funkcję członka Komisji Rewizyjnej MZWiK. W okresie sprawozdawczym 
Komisja spotkała się na 2 posiedzeniach. 

 Wójt Mirosław Szymanek – informacja stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. W okresie od 01.07 do 31.12.2022 odbyło się 7 posiedzeń 
zarządu. Najważniejsze podejmowane tematy dotyczyły aktualnej 
sytuacji finansowej PWiK Sp. z o.o. i zatwierdzania taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków oraz spraw 
budowy i modernizacji sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na terenach 
gmin członkowskich. 

Pytania zadawali: 
 Radny Piotr Kuczera odnośnie taryf za wodę i ścieki – jeśli obecne 

obowiązują do marca br., to po tym czasie należy się spodziewać 
podwyżek? 

 Pan Wójt odpowiedział, że podwyżki są konieczne w obliczu trudnej 
sytuacji finansowej PWiK, natomiast Wody Polskie na razie nie wyrażają 
zgody na podniesienie taryf, wskazując, że to samorządy miałyby pokryć 
braki finansowe Przedsiębiorstwa. Z podobnym problemem zmagają się 
przedsiębiorstwa wodociągowe w całej Polsce. 

Więcej pytań nie było. 

Pkt. 6. Sprawozdania z prac Komisji złożyli: 

 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Rafał Bura z 
posiedzenia Komisji w dniu 9 stycznia 2023 r. 

Komisja zapoznała się z ofertą placówek kultury i sportu dla dzieci i młodzieży 
na ferie zimowe 2023 r. Ciekawe oferty przygotował Gminny Ośrodek Sportu, 
Gminny Ośrodek Kultury i Rekreacji oraz Świetlica Środowiskowa OPS w Połomi. 
Dyrektorzy GOKiR i GOS przedstawili również plany imprez i  wydarzeń 
kulturalnych i sportowych, planowanych na rok 2023. W związku z 
przypadającym w bieżącym roku jubileuszem 50-lecia ustanowienia Gminy 
Mszana w obecnym kształcie administracyjnym wszystkie planowane 
wydarzenia będą powiązane z tym jubileuszem.  
W sprawach bieżących Komisja opiniowała projekty uchwał w sprawie: 
a/ zmiany uchwały nr II/26/2018 Rady Gminy Mszana z dnia 5 grudnia 2018 r. w 
sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 
na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 
b/ uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 2023. 
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Obydwa projekty przedstawiła kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani 
Mirela Ledwoń. Ich przyjęcie umożliwi większą pomoc w zakresie dożywiania 
osobom o niskich dochodach oraz w zakresie opieki na odległość dla osób 
starszych, mieszkających samotnie.  
W sprawach bieżących członkowie Komisji zapoznali się również z 
uaktualnionymi mapami wskazującymi planowane warianty przebiegu trasy 
Kolei Dużych Prędkości w ramach budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego. 
Niestety, na dzień posiedzenia nie było jeszcze informacji o wyborze żadnego z 
wariantów.  

 Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Infrastruktury Pan Marek 
Kotula z posiedzenia Komisji w dniu 12 stycznia 2023 r. 

Komisja zapoznała się z realizacją Funduszu Sołeckiego w 2022 roku oraz 
zadaniami przyjętymi do realizacji w 2023. Analizowała również poziom 
ściągalności podatków i opłat lokalnych oraz opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w 2022 r. Zaległości są podobne, jak w latach 
poprzednich i na bieżąco egzekwowane. Nie było w omawianym roku zwolnień, 
umorzeń ani rozłożeń na raty. Z ulgi - zwolnienia 100% z opłat za odbiór 
odpadów ze względu na niski dochód skorzystało w 2022 roku 26 osób.  
Ulgą w związku z zadeklarowanym kompostowaniem odpadów objętych jest 
290 posesji czyli 1181 osób. Ulga wynosi 1 zł od mieszkańca miesięcznie. 
W sprawach bieżących Komisja opiniowała projekty uchwał w sprawie: 
a/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 
b/ zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mszana, 
c/ zmiany Uchwały Nr XXIV/165/2020 z dnia 21 września 2020 roku w sprawie 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za usługi w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości 
odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych. 
Komisja zapoznała się również z nowym pismem z Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Śląskiego ws. włączenia się Gminy do współfinansowania 
budowy chodnika na ul. Wolności w pasie drogi wojewódzkiej nr 930.   
Komisja przyjęła pozytywne stanowisko wobec partycypacji Gminy w kosztach 
tego zadania w wysokości, jaka wynikała z pierwszej umowy WID, tj. w kwocie 
800.000 zł. 
Członkowie Komisji zapoznali się również z uaktualnionymi mapami 
wskazującymi planowane warianty przebiegu trasy Kolei Dużych Prędkości w 
ramach budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego. Niestety, na dzień 
posiedzenia nie było jeszcze informacji o wyborze żadnego z wariantów. 

Do sprawozdań z prac komisji nie było pytań. 

Pkt. 7. Podjęcie uchwał 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 
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 a/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok; 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury w dniu 12 stycznia br.  
Opinię Komisji do projektu przedstawił Pan Marek Kotula, Z-ca 
Przewodniczącego KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 
Wyniki głosowania: 
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny 
NIEOBECNI (2): Wioleta Szotek, Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLIX/328/2023 została podjęta. 

 b/ zmiany uchwały nr II/26/2018 Rady Gminy Mszana z dnia 5 grudnia 
2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 
dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 
szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na posiedzeniu Komisji 
Spraw Społecznych w dniu 9 stycznia 2023 r. 
Opinię Komisji do projektu przedstawił Przewodniczący KSS Pan Rafał Bura: 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt, jako akt prawa miejscowego był 
również poddany konsultacjom z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. We wskazanym terminie nie wpłynęły żadne uwagi i opinie. 
Następnie prowadzący obrady poinformował, że do projektu wpłynęła 
autopoprawka – kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej wniosła o zmianę treści 
zapisu § 3. w brzmieniu: „Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Śląska i wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2023 r.” Nie jest to 
istotna zmiana, która wymagałaby ponownych konsultacji, dlatego może być 
wprowadzona na obecnym etapie, przed podjęciem uchwały. 
Do projektu nie było pytań i uwag. 
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Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr II/26/2018 Rady Gminy Mszana z dnia 5 grudnia 2018 r. w 
sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 
Wyniki głosowania: 
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny 
NIEOBECNI (2): Wioleta Szotek, Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLIX/329/2023 została podjęta. 

 c/ uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 2023, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na posiedzeniu Komisji 
Spraw Społecznych w dniu 9 stycznia 2023 r. 
Opinię Komisji do projektu przedstawił Przewodniczący KSS Pan Rafał Bura: 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Nie było pytań do projektu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 2023, 
Wyniki głosowania: 
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny 
NIEOBECNI (2): Wioleta Szotek, Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLIX/330/2023 została podjęta. 

 d/ zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Mszana, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
początku sesji. Był on również omówiony i opiniowany na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury w dniu 12 stycznia br.  
Opinię Komisji do projektu przedstawił Pan Marek Kotula, Z-ca 
Przewodniczącego KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Prowadzący obrady poinformował, że projekt, jako akt prawa miejscowego był 
również poddany konsultacjom z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. We wskazanym terminie nie wpłynęły żadne uwagi i opinie. 
Pytania zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera w sprawie zapisu „Właściciele nieruchomości, 
zobowiązani są do pozbywania się z terenu nieruchomości nieczystości 
ciekłych ze zbiorników bezodpływowych, co najmniej raz na kwartał” – w 
jaki sposób jest egzekwowane, czy właściciel pozbywa się nieczystości raz 
na kwartał? 

 Odpowiedzi udzieliła Kierownik D. Rajszys – poprzez kontrolę posiadania 
umów na wywóz nieczystości ciekłych oraz rachunków za tę usługę. 

 Pan Wójt dodał, że wraz z informacją o nowych stawkach za odbiór 
odpadów mieszkańcy otrzymają pismo z prośbą, aby przedstawili, w jaki 
sposób gospodarują ściekami na swoich posesjach. Szczególnie będzie to 
dotyczyć mieszkańców, którzy jeszcze nie podłączyli się do kanalizacji. 
Dzięki tym danym Urząd będzie wiedział, ilu osób dotyczy uchwała i jak w 
przyszłości będą prowadzone kontrole. 

Więcej pytań nie było.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Uchwały Nr XXVI/182/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Mszana, 
Wyniki głosowania: 
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny 
NIEOBECNI (2): Wioleta Szotek, Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLIX/331/2023 została podjęta. 

 e/ zmiany Uchwały Nr XXIV/165/2020 z dnia 21 września 2020 roku w 
sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się zebranych na terenie 
nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
początku sesji. Był on również omówiony i opiniowany na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury w dniu 12 stycznia br.  
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Opinię Komisji do projektu przedstawił Pan Marek Kotula, Z-ca 
Przewodniczącego KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt, jako akt prawa miejscowego był 
również poddany konsultacjom z radami działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. We wskazanym terminie nie wpłynęły żadne uwagi i opinie. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Uchwały Nr XXIV/165/2020 z dnia 21 września 2020 roku w sprawie 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za usługi w zakresie pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości 
odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych, 
Wyniki głosowania: 
Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny 
NIEOBECNI (2): Wioleta Szotek, Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XLIX/332/2023 została podjęta. 

Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku 
obrad i przeszedł do kolejnego.  

Pkt. 8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie 
międzysesyjnym 
Informacja Wójta Gminy o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Sprawozdanie Wójta Gminy z odbytych spotkań w okresie 23.12.2022 r. – 
16.01.2023 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Pytania do sprawozdań zadawali: 

 Radny Roman Goik zapytał o spotkanie z przedstawicielami firmy EGIS 
projektującej linię Kolei Dużych Prędkości dla CPK na terenie Gminy 
Mszana. 

 Pan Wójt odpowiedział, że spotkanie w formie wideokonferencji odbyło 
się w UG w Godowie. Wzięli w nim udział stacjonarnie samorządowcy z 
Godowa, Gorzyc, Mszany, Wodzisławia Śl. i Starostwa Powiatowego w 
Wodzisławiu, a zdalnie łączyli się przedstawiciele firmy EGIS, którzy 
omówili warianty i przedstawili rozwiązania drogowe dla każdego z nich. 
Ponieważ linia będzie bezkolizyjna, w gminach do przebudowy będzie 
wiele układów komunikacyjnych. Teren Gminy Mszana przecinają dwa 
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ślady, po aktualizacji na mapach są wskazane cztery warianty (od nr 71 
do 74), ale na terenie naszej gminy pokrywają się one z wariantami 
zielonym lub czerwonym.  W innych gminach, np. Godowie zmiany są 
dużo większe, niepokojące władze samorządowe. Samorządowcy na 
wspomnianym spotkaniu wyrazili krytyczne uwagi, zwrócili tez uwagę, że 
plany przebiegu kolei w ogóle nie uwzględniają projektowanego odcinka 
Drogi Głównej Południowej. Jako przedstawiciel samorządu Gminy 
Mszana Wójt po raz kolejny potwierdził stanowisko braku zgody na 
przebieg linii przez tereny gminy. Ponieważ jednak prace koncepcyjne są 
zaawansowane zaprosił przedstawicieli firmy EGIS do Mszany w celu 
przedstawienia rozwiązań drogowych, jakie są proponowane. Na 
spotkaniu samorządowcy zostali także poinformowani, że został już 
wstępnie wybrany wariant, który będzie rekomendowany do realizacji, 
ale nie został on publicznie ogłoszony. 

 W uzupełnieniu Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji, Pani 
Aleksandra Tkocz dodała, że dziś wykonała telefon do Pana Kazimierza 
Peryta reprezentującego CPK S.A. w celu uzyskania informacji o terminie 
wyboru wariantu inwestorskiego. Dowiedziała się, że ma to nastąpić 
prawdopodobnie dopiero w końcówce I kwartału, a więc w marcu. 
Obecnie wykonawca STEŚ (Studium Techniczno-Ekonomiczno-
Środowiskowe), firma EGIS, ma przekazać materiały dotyczące 
proponowanego wariantu inwestorskiego. Spółka CPK ma 14 dni na 
rekomendowanie wariantu inwestorskiego, który trafi do ministra Horały, 
odpowiedzialnego m.in. za projekty związane z budową KDP (Kolei 
Dużych Prędkości). Kolejnym etapem po STEŚ będzie wykonanie 
koncepcji programowo-przestrzennej (doprecyzowanie wariantu 
inwestorskiego, który pozwoli złożyć wniosek o decyzję środowiskową). 
Kiedy może zostać wydana decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach? 
Na pewno będą odwołania, ponieważ inwestycja budzi sprzeciw 
społeczeństwa, więc prawdopodobnie będzie to rok 2024 lub później. 
Prognozuje się, że budowa może rozpocząć się więc nie wcześniej niż w 
latach 2027 – 2029. 

 Radny Piotr Kuczera – zadał pytanie o temat spotkania Wójta z Prezesem 
JSW. 

 Wójt Mirosław Szymanek odpowiedział – było to spotkanie przed 
świętami Bożego Narodzenia, związane ze złożeniem życzeń, poruszono 
też tematy Fundacji JSW i ogólnej współpracy. 

Więcej pytań w tym punkcie nie było. 

Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania 
W tym punkcie Prowadzący obrady poinformował o korespondencji, która 
wpłynęła do Rady Gminy od ostatniej sesji: 
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 Wpłynęło pismo mieszkanki Gminy Mszana z prośbą o podjęcie uchwały 
o konsultacjach społecznych.  

Prowadzący obrady odczytał pismo. W tym temacie poinformował, że Rada 
Gminy podjęła w 2010 roku uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu 
konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów 
aktów prawa miejscowego gminy Mszana w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji. Na jej podstawie konsultowane są 
wszystkie akty prawa miejscowego, które Rada Gminy proceduje.  
Przewodniczący Rady zaproponował skierowanie pisma do Komisji Spraw 
Społecznych celem omówienia tematu i przygotowania odpowiedzi. 
W głosowaniu Radni jednogłośnie przez podniesienie ręki poparli skierowanie 
pisma do Komisji Spraw Społecznych. 
 
Dalej głos w tym punkcie zabierali: 
 Radny P. Kuczera przypomniał, że z nowym rokiem wszedł nowy regulamin 

funkcjonowania PSZOK. W pierwszą sobotę stycznia Radny udał się na 
PSZOK i stwierdził, że nie ma wagi. Jest więc pytanie, jak egzekwować zapisy 
dotyczące limitów: 4 opony, 0,5 tony wielkogabarytów i tona odpadów 
remontowo-budowlanych. Jak to się dzieje, że tej wagi nie ma? 

 W odpowiedzi Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych Pani Dorota Rajszys przypomniała, że na komisjach 
dyskutowano o konieczności budowy nowego PSZOK-u, rozważany był też 
temat wagi. Ma się ona znaleźć na nowo budowanym PSZOK. Póki jej nie ma, 
odbiór odpadów, o których Radny mówi jest prowadzony na zasadzie 
odnotowania, kto przywozi odpady remontowe lub wielkogabaryty. Opony 
łatwo policzyć. Kierownik wyraziła nadzieję, że w najbliższym czasie 
powstanie stacjonarny PSZOK, na którym będzie już waga. Wpisywanie 
dzierżawy czy wynajmu wagi do specyfikacji przetargowej wiązałoby się z 
dodatkowymi kosztami, ponieważ firma wliczyłaby to sobie w całość obsługi 
systemu, za co zapłacą mieszkańcy. W momencie, gdy jest już podpisana 
umowa na budowę PSZOK, wymóg wagi w tymczasowej lokalizacji uznano za 
bezzasadny. 

 Pan Radny Kuczera zwrócił uwagę, że na dzień dzisiejszy wszyscy będziemy 
ponosić konsekwencje tego, że ktoś nie stosuje się do regulaminu, jest 
nieuczciwy i systematycznie przywozi odpady, a widział te same samochody 
przez dwie kolejne soboty. Następnie zacytował fragment protokołu ze 
wspólnego powiedzenia komisji z  dnia 11 lipca 2022 roku, gdy na pytanie 
czy od nowego roku musi być waga „Błażej Tatarczyk - Zastępca Wójta 
Gminy Mszana odpowiedział, że tak i zauważył, że firma przystępująca do 
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przetargu kalkuluje cenę i musi mieć dane dotyczące lokalizacji PSZOK-u.” 
Radny dodał, że chodzi mu tylko o wyegzekwowanie przepisu oraz o to, żeby 
wszyscy uczciwie płacili za odbiór tego, co wytwarzają. Dodał, że nie zgodzi 
się nigdy na to, że ktoś będzie naginał, wykorzystywał fakt, że nie ma wagi i 
woził bez wagi odpady rozbiórkowe, papę, aż do momentu, gdy gmina 
wybuduje nowy PSZOK.  

 Do wypowiedzi odniósł się Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk – można było 
wkalkulować postawienie wagi, ale chodziło o to, by stawki za odbiór 
odpadów dla mieszkańców nie były zbyt wysokie. I tak z przetargu wyszła 
bardzo wysoka stawka, aby ją zmniejszyć, Gmina dopłaca do odbioru 
odpadów. Istniały obawy, że przy wymogu wagi stawka byłaby jeszcze 
wyższa. Dlatego zdecydowano się na rezygnację z mobilnej wagi, przetarg na 
budowę PSZOK został ogłoszony w zeszłym roku, teren został przekazany w 
grudniu, jak tylko warunki atmosferyczne pozwolą, firma wejdzie na budowę. 
W połowie roku PSZOK, już z wagą, powinien być gotowy. Gmina wierzy w 
uczciwość mieszkańców, ostatni kwartał zeszłego roku wykazał spore 
zmniejszenie ilości odpadów remontowych i wielkogabarytowych. 
Wprowadzenie systemu Kart PSZOK ukróciło nieuczciwe praktyki, każdy 
oddający odpady jest obecnie identyfikowany. 

 Głos zabrał mieszkaniec, Pan Jarosław Wala – zwrócił uwagę, że do tego 
przetargu była Specyfikacja Istotnych Warunków Zamówienia. Rada uchwałą, 
która jest prawem lokalnym, wprowadziła od 1 stycznia 2023 r. ograniczenia 
w odbiorze odpadów i powierzyła Wójtowi wykonanie uchwały. Tym samym 
od 1 stycznia powinno być ewidencjonowane, kto ile oddaje odpadów, 
których dotyczą ograniczenia. Jeśli w specyfikacji przetargu był zapis, że 
firma ma się dostosować do prawa lokalnego, to jeśli wykonawca przystąpił 
do przetargu, to rozmowa o wadze nie ma sensu – ponieważ to wykonawca 
powinien ewidencjonować, kto ile oddaje odpadów. Jeśli tego nie ma, to ani 
wykonawca nie realizuje umowy w sposób zgodny z zapisami, ani Wójt nie 
realizuje uchwały Rady. Pan J. Wala zapytał radcę prawnego czy ważenie 
odpadów powinno być po stronie wykonawcy, jeśli w SIWZ i umowie był 
warunek przestrzegania prawa lokalnego? 

 Radca prawny Pan Przemysław Pluta odpowiedział, że aby się odnieść, musi 
zapoznać się z dokumentami przetargu, umową i skonfrontować to z 
zapisami prawa miejscowego.  

 Na pytanie Przewodniczącego Rady, kiedy Pan Wala może uzyskać 
odpowiedź, Adwokat podał – w ustalonym terminie, po przeanalizowaniu 
wszystkich okoliczności. 

 Radny P. Kuczera dalej w tym temacie powiedział, że zadał sobie trud 
jeżdżenia prawie 2 miesiące w soboty na PSZOK, by zobaczyć kto wozi, co 
wozi i jak. Po tych obserwacjach monitował o zmianę Regulaminu, 
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przystąpiono do prac i zmieniono zapisy. Są takie, a nie inne. Teraz należy 
dążyć do ich egzekwowania. Większość mieszkańców jest uczciwa, niestety 
nie wszyscy. A za tych nieuczciwych zapłacą wszyscy – przyjdzie roczne 
rozliczenie, nowy przetarg i ceny znów pójdą do góry. Radny podał, że 
zadzwonił do WIOŚ w Katowicach i usłyszał, że nie ma problemu, aby PSZOK 
tymczasowy do czasu budowy stacjonarnego został zlokalizowany na terenie 
firmy odbierającej odpady, czyli na osiedlu 1 Maja 16i. Tam jest waga, a że 
mieszkańcy pojadą 2 kilometry dalej nie jest aż takim utrudnieniem. 

 Następnie Radny P. Kuczera zadał pytanie Wójtowi, czy był u niego w 
zeszłym tygodniu mieszkaniec w sprawie malowania krzyża? Prosił, żeby 
podjąć ten temat. Radny poprosił, jeśli jest możliwość, o pozytywne 
załatwienie. 

 Wójt odpowiedział, że nie będzie sprawy komentował, przyjął prośbę 
Radnego. 

Dalej w tym punkcie głos zabierali: 
 Wójt M. Szymanek poinformował, że powrócił temat budowy chodnika na ul. 

Wolności. W zeszłym roku po analizie podjęto decyzję o odstąpieniu od tego 
zadania z powodu zbyt wysokich kosztów. Jednak 2 grudnia 2022 r. Gmina 
otrzymała pismo z Urzędu Marszałkowskiego w sprawie kontynuacji zadania 
pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej polegającej na budowie chodnika 
wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 930 (ul. Wolności) w Połomi”. Temat został już 
omówiony na Komisji Budżetu i Infrastruktury. Wójt poprosił o omówienie 
tematu Kierownik Dorotę Rajszys, a następnie radnych o wyrażenie opinii. 

 Kierownik przypomniała, że w 2021 roku Gmina Mszana złożyła wniosek do 
Programu WID 2021+ na zadanie pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej 
polegającej na budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 930 (ul. 
Wolności) w Połomi”. W listopadzie 2021 została podpisana umowa w 
sprawie pomocy finansowej udzielanej Województwu Śląskiemu przez 
Gminę Mszana, na podstawie której Gmina zobowiązała się przekazać 
Województwu 100.000 zł na dokumentację projektową w/w zadania oraz 
700.000 zł na budowę chodnika.  W styczniu 2022 Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Katowicach poinformował o wyłonieniu wykonawcy 
dokumentacji projektowej  i podpisaniu z nim umowy na kwotę 285.048,81 
zł. Podczas kolejnych spotkań i rozmów z ZDW i Urzędem Marszałkowskim 
Gmina Mszana informowała, że nie ma możliwości prawnej i faktycznej 
pokrycia przez Gminę 100% kosztów dokumentacji projektowej w wysokości 
285.048,81 zł. Ostatecznie, na komisji łączonej, która odbyła się w dniu 
29.08.2022, radni Gminy Mszana, po zapoznaniu się z dokumentacją 
dotyczącą finansowania inwestycji polegającej na budowie chodnika wzdłuż 
drogi wojewódzkiej nr 930 (ul. Wolności) podjęli decyzję o nie realizowaniu 
przedmiotowego przedsięwzięcia. W dniu 02.12.2022 do urzędu gminy 
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wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego z zapytaniem, czy w przypadku 
kontynuacji realizacji zadania polegającego na budowie chodnika przy ul. 
Wolności w Połomi, Gmina Mszana będzie partycypować w kosztach zadania 
w wysokości 800.000zł, wynikającej z umowy WID. W odpowiedzi, Urząd 
Gminy skierował zapytanie do Urzędu Marszałkowskiego, czy kwota 800.000 
zł stanowiłaby całkowity i jedyny wkład własny gminy, który nie ulegnie 
zwiększeniu oraz w jakim terminie Gmina Mszana byłaby zobowiązana 
przekazać te środki. W dniu 03.01.2023 Gmina otrzymała pismo z 
odpowiedzią następującej treści: „Kwota 800.000zł, wynikająca z umowy nr 
4320/TD/2021 z dn.29.11.2021 w sprawie pomocy finansowej udzielonej 
przez Gminę Mszana (…) stanowiłaby całkowity wkład własny Gminy Mszana. 
Proponuje się, aby środki w wysokości 800.000 zł zostały zabezpieczone 
przez gminę w budżecie na 2024 rok z przeznaczeniem na roboty budowlane 
dla przedmiotowego zadania.” Swoje stanowisko Gmina musi przekazać do 
20 stycznia 2023 r. 

 Wójt Gminy wskazał, że takie rozwiązanie, czyli dołożenie do inwestycji 800 
tys. zł, co przewidywała pierwotna umowa w sprawie WID, jest do 
zaakceptowania. Jeśli radni wyrażą pozytywną opinię, zostanie wysłane 
pismo, że Gmina włączy się w realizację zadania. Dodatkowym atutem jest 
fakt, że środki trzeba będzie zaplanować dopiero w budżecie na 2024 rok, a 
obecnie tylko wpisać zadanie w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

 Pan Radny Kuczera dopytał, czy wspomniane 800.000 zł to będzie 
maksymalna kwota dofinansowania ze strony gminy? 

 Pan Wójt odpowiedział, że tak jednoznacznie wynika z pisma – te 800.00 zł 
jest górną granicą wkładu własnego Gminy w kosztach zadania. 

 Kierownik D. Rajszys odczytała ponownie fragment pisma, gdzie wskazano, 
że „kwota 800.000 zł, wynikająca z umowy (…) stanowiłaby całkowity wkład 
własny Gminy Mszana”.  

Prowadzący obrady poprosił o przegłosowanie pozytywnego stanowiska wobec 
partycypacji Gminy w kosztach zadania  pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej 
polegającej na budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 930 (ul. 
Wolności) w Połomi” w kwocie 800.000 zł. Radni przez podniesienie ręki 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali stanowisko. 
 Na pytanie Radnego Romana Goika o ilość metrów planowanego do budowy 

chodnika, Pan Wójt odpowiedział – ok. 647 metrów. 
Więcej głosów w tym punkcie nie było.  

Pkt. 10. Zakończenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski 
zamknął obrady XLIX sesji Rady Gminy Mszana.       
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Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
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